



2023 SERVICE SYNOPSIS

SPECIFIED FOREIGN-SOURCED INCOME

Effective on 1 January 2023, the Inland Revenue Ordinance has been amended, specified foreign-sourced income accrued to a member of multinational group carrying on business in Hong Kong is Profits Tax chargeable when it is received in Hong Kong, including-

- interest
- dividend
- disposal gain from sale of equity
- intellectual property income

AMENDMENTS TO THE BVI BUSINESS COMPANIES ACT

BVI Business Companies (Amendment) Act is effective on 1 January 2023, including-

Director names be publicly available

- BVI Registrar may on application provide list of directors to registered BVI agents, but address, nationality, date of birth and other information will remain confidential

Financial information requirements

- BVI companies will be required to file (within 9 months following the end of the financial year, i.e. 30 June or 31 Dec) an annual return which will include specific financial information, and failure could lead to a penalty

AML INFORMATION RENEWAL

The AML Ordinance (Cap. 615) has covered non-financial businesses and professions since March 2018. Many company information are required to update and reassess for satisfying compliance requirements of professional service provider after last update around years 2019-2020. For example, any renewed identity documents (ID Cards or Passport), any change in business operation, etc.

INCREASING INTEREST RATE & VALUATION ESTIMATION

As the market interest rate is increasing, many accounting items need to be revalued to reflect the correct estimation in the financial reporting. Provision of interest-sensitive liability amount and impairment loss on asset carrying amount are required to revise in preparation of coming internal management accounts for reporting purposes.

OFFICE HOURS CHANGED

Please note that our Office Hours is changed as below with effect from February 2023:

Monday-Friday: 9:00 am – 6: pm

Saturday: Rest Day

2023 服務摘要

指明外地收入徵稅

於 2023 年 1 月 1 日，《稅務條例》已經修訂及生效，香港經營業務的跨國企業賺取源自指明外地收入在香港收取時須被徵收利得稅，包括-

- 利息
- 股息
- 出售股權的收益
- 知識產權收入

英屬維京群島(BVI)公司條例修訂

於 2023 年 1 月 1 日生效的條例修訂包括-

董事名字已可公開

- BVI 註冊處會按申請提供公司董事名單給 BVI 註冊代理，惟地址、國籍、出生日期等資料仍會保密

財務資料要求

- BVI 公司需要於每一財政年度(即 6 月底或 12 月底)的 9 個月內呈交年報資料，包括財務資料給註冊代理，未能遵從者會被收取罰款

AML 資料更新

已於 2018 年 3 月生效的《AML(反洗黑錢)條例 615》涵蓋了非財經業務及專業的服務提供者。2019-2020 年度已呈報資料的客戶，很多都需要再次更新及評估以符合法規的要求。例如：近期更新了的身份證或旅遊戶照，業務的改變等等。

利率趨升及價值評估

市場利率趨升下，很多利率敏感的項目需要重新估值，確保使用準確估量的數額匯報。如新債務額撥備和帳面資產額損耗皆要更新擬訂後，才能在內部管理帳目匯報。

辦公時間更改

請注意我們的辦公時間，由 2023 年 2 月開始更改如下-

星期一至五：9:00 上午 - 6:00 下午

星期六： 休息日

2023 服务摘要

指明外地收入征税

于 2023 年 1 月 1 日,《税务条例》已经修订及生效,香港经营业务的跨国企业赚取源自指明外地收入在香港收取时须被征收利得税,包括-

- 利息
- 股息
- 出售股权的收益
- 知识产权收入

英属维京群岛(BVI)公司条例修订

于 2023 年 1 月 1 日生效的条例修订包括-

董事名字已可公开

- BVI 注册处会按申请提供公司董事名单给 BVI 注册代理,惟地址、国籍、出生日期等资料仍会保密

财务资料要求

- BVI 公司需要于每一财政年度(即 6 月底或 12 月底)的 9 个月内呈交年报资料,包括财务资料给注册代理,未能遵从者会被收取罚款

AML 资料更新

已于 2018 年 3 月生效的《AML(反洗黑钱)条例 615》涵盖了非财经业务及专业的服务提供者。2019-2020 年度已呈报资料的客户,很多都需要再次更新及评估以符合法规的要求。例如:近期更新了身份证或旅游户照,业务的改变等等。

利率趋升及价值评估

市场利率趋升下,很多利率敏感的项目需要重新估值,确保使用准确估量的数额汇报。如新债务额拨备和账面资产额损耗皆要更新拟订后,才能在内部管理账目汇报。

办公时间更改

请注意我们的办公时间,由 2023 年 2 月开始更改如下-

星期一至五: 9:00 上午 - 6:00 下午

星期六: 休息日